
                                                     
                                    PROTOKÓŁ  NR XIII/19

z obrad  XIII sesji Rady Gminy Grajewo odbytej w dniu 23 grudnia 2019 roku
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy ul. Komunalna 6. 

Na  sesji  przewodniczył  pan  Jan  Dąbrowski  -  Przewodniczący  Rady
Gminy Grajewo.
Obecnych na sesji – 15 radnych.
Sesję rozpoczęto o godzinie 11 .⁰⁰
Sesję zakończono o godzinie 1245.

Protokołowała – Ewa Okulska – inspektor Referatu Ogólnoorganizacyjnego.

Radni gminy obecni na sesji:

  1. Danowska Ewa
  2. Dąbrowski Jan
  3. Gleba Stanisław
  4. Jankowska Anna Hanna
  5. Maciorowski Robert
  6. Motus Marek
  7. Olszewska Ewa
  8. Organek Henryk
  9. Perkowski Wiesław
10. Szumska Elżbieta
11. Wiśniewski Karol
12. Wudarczyk Beata Ewa
13. Wysocki Sławomir Andrzej
14. Zwolińska Beata
15. Żabińska Aneta

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Szleter Stanisław – Wójt gminy 
2. Grabowski Kazimierz – Sekretarz gminy
3. Zorczykowska Monika – Skarbnik gminy
4. Dąbrowska Barbara – radca prawny Urzędu Gminy
5. sołtysi wsi – 37 osób /według załączonej listy obecności/ 



Proponowany porządek obrad:

  1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
  2. Przedstawienie porządku obrad.
  3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 20 listopada 
      2019 roku.
  4. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy podjętych na 
      poprzedniej sesji oraz przedstawienie informacji z działalności gminy w 
      okresie między sesjami.
  5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Grajewo na 2020 
      rok:
      a/ przedstawienie projektu budżetu,
      b/ opinia Komisji Polityki Gospodarczej w sprawie projektu budżetu,
      c/ zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej,
      d/ dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie,
      e/ głosowanie nad projektem uchwały budżetowej,
  6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
      Gminy Grajewo na lata 2020-2033.
  7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 
      energetycznego.
  8. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
      udzielania ulg w spłacie należności cywilnoprawnych przysługujących  
      Gminie Grajewo lub jej jednostkom.
  9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Grajewo do 
      Stowarzyszenia pn. „Podlaska Regionalna Organizacja Turystyczna” z 
      siedzibą w Białymstoku.
10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia Powiatowi 
      Grajewskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie działalności 
      Warsztatów Terapii Zajęciowej w Grajewie. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Grajewo na 2019 rok.
12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
      Prognozy Finansowej Gminy Grajewo na lata 2018-2030.
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
      dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą mającym umowę zawartą na czas 
      oznaczony na 3 lata.
14. Zatwierdzenie planów pracy: Komisji Rewizyjnej, Komisji Polityki 
      Gospodarczej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Rady Gminy    
      Grajewo na 2020 rok.
15. Wolne wnioski.
16. Zamknięcie obrad.
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Ad . 1 .

Otwarcia sesji dokonał pan  Jan Dąbrowski  - Przewodniczący Rady Gminy.   
Powitał  radnych,  pana  Wójta,  Sekretarza,  panią  Skarbnik,  radcę  prawnego,
sołtysów  wsi,  media  oraz  pracowników  Urzędu  Gminy  biorących  udział  w
dzisiejszych obradach.
Następnie, na podstawie listy obecności, Przewodniczący Rady stwierdził, że w
sesji  udział  bierze  13  radnych  na  stan  15  radnych,  co  stanowi  quorum  do
podejmowania prawomocnych uchwał.
 

Ad . 2 .

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad dzisiejszej sesji otrzymali
wszyscy, po czym zwrócił się z zapytaniem, czy są jakieś wnioski i uwagi do
porządku obrad.
W związku z tym, że nie było żadnych uwag Przewodniczący Rady stwierdził,
że  dzisiejsza  sesja  przebiegać  będzie  według porządku  obrad,  który  Państwo
otrzymali.    

Ad . 3 .

Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że protokół z  poprzedniej sesji
Rady Gminy  odzwierciedla  szczegółowo przebieg obrad i był wyłożony do 
wglądu zainteresowanym w Biurze Rady, po czym zawnioskował do radnych o 
przyjęcie protokołu.
Radni nie zgłosili do protokołu żadnych uwag i poprawek.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał swój wniosek pod 
głosowanie.
W wyniku przeprowadzonego głosowania, w którym udział wzięło 13 radnych,  
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 
20 listopada 2019 roku.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Na sesję przybyła radna Szumska Elżbieta.
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Ad . 4 .

Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Wójtowi, który, witając wszystkich na
dzisiejszej sesji złożył pokrótce sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 
Gminy  podjętych  na  poprzedniej  sesji  informując,  że  organy  nadzoru  nie
zgłosiły żadnych uwag, toteż uchwały są w trakcie realizacji. 
Następnie  pan Wójt przedstawił  pokrótce informację z  działalności  gminy w
okresie między sesjami. 
W dalszej części swojej wypowiedzi  pan Wójt poinformował zebranych, że w 
dniu dzisiejszym odbyło się posiedzenie Komisji Polityki Gospodarczej, na 
którym wypracowano opinie będące m.in. tematami obrad dzisiejszej sesji i 
przedstawione zostaną przez Przewodniczącą komisji przy omawianiu 
poszczególnych tematów.
W dalszej części swojej wypowiedzi pan Wójt poinformował, że pani 
Nadborska Mirosława - sołtys wsi Ruda, która pełniła tę funkcję przez wiele lat 
złożyła podanie rezygnując z pełnienia tej funkcji, w związku z czym odbyło się
spotkanie z mieszkańcami i przedstawicielami  Urzędu Gminy, na którym 
wybrano nowego sołtysa, którym został pan Jacek Łapiński. Gratulując wyboru 
pan Wójt życzył panu Łapińskiemu jak najlepszej współpracy.  

Na sesję przybyła radna Danowska Ewa.

Ad . 5 .

a/    Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  panu  Wójtowi,  który  przypomniał
zebranym, że zgodnie z obowiązującą procedurą projekt budżetu gminy na 2020
rok opracowany został w terminie do 15 listopada b.r.  i wysłany do Regionalnej
Izby Obrachunkowej, a do końca roku, zgodnie z obowiązującymi przepisami
przyjęty  zostanie  przez  radę  gminy.  Opracowany  projekt  budżetu  wyznacza
pewne  kierunki,  pewne  trendy  działania  gminy  szczególnie  odnosi  się  do
rozwoju,  a  rozwój  to  inwestycje.  Sytuacja  finansowa jeśli  chodzi  o  dochody
własne nie jest zadowalająca ze względu na to, że na terenie naszej gminy nie
ma  takiego  rozwoju-  takiego  uprzemysłowienia,  tylu  podmiotów  dających
dochody  pozwalające  na   realizację  wszelkiego  rodzaju  inwestycji  i  innych
potrzeb  jej  mieszkańców.  Bieżące  dochody  jakie  gmina  ma zagwarantowane
ustawowo nie zawsze wystarczają na pokrycie bieżących wydatków, ponieważ
tych wydatków wynikających z zadań własnych się nie doszacowuje.
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Szczególną  uwagę  należy  zwrócić  na  niedoszacowanie  tj.  pomniejszenie
dochodów dla gmin poprzez zmianę w przepisach ustawowych, które 

bezpośrednio wpływają na sytuację finansową gminy. Do głównych czynników
należy zaliczyć jak niżej:
- pomniejszony podatek PIT od dochodów osób fizycznych z 18% do 17%,
- podwyższenie kosztów uzyskania przychodów,
-zaniechanie poboru podatku od osób do 26 roku życia.
Znaczącą pozycją w samorządowych wydatkach jest zakup energii elektrycznej
na  oświetlenie  drogowe  i  zasilanie  obiektów  komunalnych,  które  w  roku
przyszłym może wzrosnąć nawet do 60%.
Kolejną bolączką dla wielu samorządów bardzo obciążającą budżet jest nie tyle
oświata  co  sposób  jej  finansowania.  W  roku  bieżącym,  w  wyniku
przeprowadzonych negocjacji ze strajkującymi nauczycielami nastąpił wzrost o
9,6%  podwyżki.  Z  informacji  raportowej  wynika,  że  jedynie  49%  gmin
otrzymało  rekompensatę  z  tego  tytułu.  Samorządy,  poprzez  różnego  rodzaju
organizacje alarmują, bo na 2020 rok zaledwie 75% subwencja pokryje wydatki
z kolejną podwyżką wynagrodzeń nauczycieli.
W  dalszej  części  swojej  wypowiedzi  pan  Wójt  przedstawił  zabezpieczenie
finansowe  oświaty  w  roku  następnym  stwierdzając,  że  różnica  pomiędzy
wydatkami a subwencją oświatową wynosi ponad 3 miliony złotych.
Na  zakończenie  swojej  wypowiedzi  pan  Wójt  zwrócił  się  do  wszystkich  o
zrozumienie sytuacji, a szczególnie radnych, aby przy rozważaniu w zakresie
przyjęcia budżetu wzięli pod uwagę fakt, że nie jesteśmy w stanie na tę chwilę
zrobić więcej niż pozwala na to chociażby ustawa o finansach publicznych czy
opinie  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej,  a  szczególnie  wskaźnik  243,  który
nakreśla ile można na co wziąć.
 Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu n/w osobom:
-  pani  Skarbnik,  która  omawiając  projekt  budżetu  gminy  na  2020  rok
poinformowała, że  dochody budżetowe w znacznej części zaplanowane zostały
na podstawie prognozowanego wzrostu stawek podatków i opłat w stosunku do
roku  2019  z  uwzględnieniem  obowiązujących  aktów  prawnych  regulujących
podatki i opłaty lokalne oraz z uwzględnieniem wykonania dochodów w roku
bieżącym.  Ponadto  przy  prognozie  dochodów  wzięto  pod  uwagę  n/w
informacje:
-  Ministra  Finansów  o  planowanych  dochodach  z  tytułu  udziału  gmin  we
wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych oraz o projektowanej
kwocie subwencji,   
- Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego o wstępnych kwotach dotacji celowych
na finansowanie zadań własnych realizowanych przez gminy,
- Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego o wstępnych kwotach dotacji celowych
na finansowanie zadań z zakresu administracji  rządowej realizowanych przez
gminy,
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-  Krajowego  Biura  Wyborczego  Delegatura  w Łomży  o  wstępnych  kwotach
dotacji celowych na finansowanie zadań z zakresu administracji rządowej 

realizowanych  przez  gminy  w  zakresie  prowadzenia  i  aktualizacji  stałego
rejestru wyborców,
-  Komunikaty  Prezesa  GUS  w  sprawie  średniej  ceny  sprzedaży  drewna,
obliczonej  według  średniej  ceny  drewna  uzyskanej  przez  nadleśnictwa  za
pierwsze trzy kwartały 2019 roku i w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres
11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 
2020.
W dalszej części swojej wypowiedzi pani Skarbnik szczegółowo przedstawiła
poszczególne czynniki składające się na projekt budżetu gminy na 2020 rok.
b/ pani Żabińskiej A. – Przewodniczącej Komisji Polityki Gospodarczej, która  
poinformowała, że komisja jest za przyjęciem tego budżetu.
c/ Przewodniczący  Rady  odczytał  Uchwałę  Nr  V-00310-18/19  Składu
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 9 grudnia
2019  roku  w  sprawie  wydania  pozytywnej  opinii  o  projekcie  uchwały
budżetowej  Gminy  Grajewo  na  2020  rok  oraz  możliwości  sfinansowania
deficytu.
d/     Głos zabrał pan Wójt, który przypomniał, że kolejny okres – każda sesja w
ciągu roku dotyka kwestii w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy.
Nie ma szczególnych oczekiwań co do dużych nadwyżek, ale po zakończeniu
roku, po sprawozdaniach, można będzie wygospodarować jakieś pieniądze. 
Jeśli uda się pozyskać dotacje, a o takie gmina się już ubiega czy to 20 czy 50
tysięcy złotych, to powolutku realizowane będą inne cele np. zakup samochodu
dla  osób  niepełnosprawnych,  co  zapisane  zostało  w  planie  budżetu  na  rok
przyszły.
e/ Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  nad  projektem  uchwały
budżetowej, w wyniku którego, przy 15 głosujących, Rada Gminy jednogłośnie
podjęła Uchwałę Nr 81/XIII/19 w sprawie uchwalenia budżetu gminy Grajewo
na 2020 rok.                  
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Głos zabrał pan Wójt,  który podziękował przede wszystkim radnym za
zrozumienie sytuacji i przyjęcie budżetu gminy na 2020 rok.
Jednocześnie  poinformował,  że  na  chwilę  obecną  nie  ma  w pełni  wszelkich
dotacji i aktualizacji co do subwencji, czy też może innych dochodów, toteż w
ciągu  roku  działania  i  aktywność  może  spowodować,  że  budżet  ulegnie
zwiększeniu i pewno wiele jeszcze rzeczy uda się dodatkowo zrealizować. 

Ad . 6 .
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Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani  Skarbnik,  która  omówiła  projekt
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Grajewo na lata 2020-2033 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na
te lata.

Następnie  Przewodniczący  Rady  odczytał  Uchwałę  Nr  V-00311-18/19
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 9
grudnia 2019 roku w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii o projekcie uchwały
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grajewo na lata 2020-2033.

W  dalszej  części  obrad  Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani
Żabińskiej  Anecie  –  Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która
poinformowała,  że  komisja  jest  za  przyjęciem  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej.

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie, w wyniku którego, przy 15 głosujących,  Rada Gminy jednogłośnie
podjęła Uchwałę Nr 82/XIII/19 w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Grajewo na lata 2020-2033.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 7.

Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Wójtowi, który przedstawił zebranym
projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru  wniosku  o  wypłatę  dodatku
energetycznego.

W  dalszej  części  obrad  Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani
Żabińskiej  Anecie  –  Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która
poinformowała, że komisja jest za przyjęciem tej uchwały.

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie, w wyniku którego, przy 15 głosujących, Rada Gminy jednogłośnie
podjęła Uchwałę Nr 83/XIII/19 w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę
dodatku energetycznego.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 8 .
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Przewodniczący Rady udzielił głosu pani Skarbnik, która w wypowiedzi swojej
omówiła projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

udzielania ulg w spłacie należności cywilnoprawnych przysługujących Gminie
Grajewo lub jej jednostkom.

W  dalszej  części  obrad  Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani
Żabińskiej  Anecie  –  Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która
poinformowała, że komisja jest za przyjęciem tej uchwały.

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie,  w  wyniku  którego,  przy  15  głosujących  radnych,  Rada  Gminy
jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 84/XIII/19 w sprawie szczegółowych zasad,
sposobu  i  trybu  udzielania  ulg  w  spłacie  należności  cywilnoprawnych
przysługujących Gminie Grajewo lub jej jednostkom.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 9 .

Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Wójtowi, który przedstawił zebranym
propozycję  przystąpienia  naszej  gminy  do  Stowarzyszenia  pn.  „Podlaska
Regionalna Organizacja Turystyczna” z siedzibą w Białymstoku w charakterze 
członka zwyczajnego w celu prowadzenia działań na rzecz promocji i rozwoju
turystyki.
W dalszej części swojej wypowiedzi pan Wójt stwierdził, że w chwili obecnej
można się włączyć,  tym bardziej,  że  zawsze,  w terminie późniejszym można
złożyć  rezygnację,  po czym dodał,  że  z  powiatu grajewskiego jest  włączony
Rajgród. 

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu pani Żabińskiej Anecie –
Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która  poinformowała,  że
komisja jest za przyjęciem tej uchwały.

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie,  w wyniku  którego,  przy  14  głosujących  radnych,   Rada  Gminy
jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 85/XIII/19 w sprawie  przystąpienia Gminy
Grajewo  do  Stowarzyszenia  pn.  „Podlaska  Regionalna  Organizacja
Turystyczna” z siedzibą w Białymstoku.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Ad . 10 .

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani  Skarbnik,  która  poinformowała
zebranych, że  od listopada b.r.  na Warsztaty  Terapii  Zajęciowej doszła  jedna
osoba, w związku z czym nastąpiło podpisanie aneksu do umowy.
Następnie  pani  Skarbnik  poinformowała,  że  w  zaistniałej  sytuacji  zachodzi
konieczność  zwiększenia  i  przekazania  Powiatowi  Grajewskiemu  kwoty  w
wysokości 165.00 złotych na dofinansowanie działalności Warsztatów Terapii
Zajęciowej w Grajewie. 

W  dalszej  części  obrad  Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani
Żabińskiej  Anecie  –  Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która
poinformowała, że komisja jest za przyjęciem tej uchwały.

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie, w wyniku którego Rada Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę 
Nr  86/XIII/19  zmieniającą  uchwałę  w  sprawie  udzielenia  Powiatowi
Grajewskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie działalności Warsztatów
Terapii Zajęciowej w Grajewie.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 11 .

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani  Skarbnik,  która  przedstawiła
zebranym propozycje zmian w budżecie  gminy na 2019 rok polegających na
zwiększeniu dochodów o kwotę w wysokości 131.148,00 złotych i zmniejszeniu
dochodów  o  kwotę  62.148,00  złotych  oraz  zwiększeniu  wydatków  o  kwotę
74.905,00  złotych  i  zmniejszeniu  wydatków o  kwotę  w wysokości  5.905,00
złotych, po czym kolejno omówiła poszczególne propozycje zmian.

W  dalszej  części  obrad  Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani
Żabińskiej  Anecie  –  Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która
poinformowała, że komisja jest za przyjęciem tej uchwały.

W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie,  w  wyniku  którego,  przy  15  głosujących  radnych,  Rada  Gminy
jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr   87/XIII/19  w  sprawie  zmian  w  budżecie
gminy na 2019 rok.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 12 .

Przewodniczący  Rady  ponownie  udzielił  głosu  pani  Skarbnik,  która
przedstawiła  zebranym  projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie
uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grajewo  na  lata
2019-2033.

W  dalszej  części  obrad  Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani
Żabińskiej  Anecie  –  Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która
poinformowała zebranych, że komisja jest za przyjęciem tej uchwały.

W otwartej przez Przewodniczącego dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie.
W wyniku przeprowadzonego głosowania, przy 14 głosach „za” i 1 „przeciw”
Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr 88/XIII/19 zmieniającą uchwałę w sprawie
uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grajewo  na  lata
2019-2033.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad . 13 .

Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Wójtowi gminy, który poinformował,
że 20 lutego przyszłego roku kończy się umowa na dzierżawę  działki położonej
na  terenie  wsi  Toczyłowo,  po  czym przedstawił  projekt  uchwały  w sprawie
wyrażenia  zgody  na zawarcie  kolejnej  umowy dzierżawy z dotychczasowym
dzierżawcą mającym umowę zawartą na czas oznaczony na 3 lata.  

W  dalszej  części  obrad  Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  pani
Żabińskiej  Anecie  –  Przewodniczącej  Komisji  Polityki  Gospodarczej,  która
poinformowała zebranych, że komisja jest za przyjęciem tej uchwały.
         W otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji głosu nie zabrano.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod
głosowanie.
W wyniku przeprowadzonego głosowania, przy 15 głosujących radnych, Rada
Gminy jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 89/XIII/19 w sprawie wyrażenia zgody
na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą mającym
umowę zawartą na czas oznaczony na 3 lata.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Ad . 14 .

W  wyniku  uzgodnienia  przez  radnych  o  nie  czytaniu  planów  pracy
poszczególnych  komisji  i  Rady  Gminy  na  2020  rok  Przewodniczący  Rady
zarządził  głosowanie kolejno nad każdym planem, w efekcie  czego,  przy  15
głosujących, Rada Gminy jednogłośnie zatwierdziła jak niżej:
- plan pracy Komisji Rewizyjnej,
- plan pracy Komisji Polityki Gospodarczej,      
- plan pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,     
- plan pracy Rady Gminy    
Plany pracy stanowią załączniki do niniejszego protokołu.
Imienne wykazy głosowania radnych stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu.

Ad . 15 .

W punkcie „Wolne wnioski” głos zabrali:
-  radny  Motus  M.,  w  imieniu  mieszkańców  wsi  Białaszewo-  Kolonia,
podziękował panu Wójtowi za wykonanie we wsi placu zabaw dla dzieci.

Głos  zabrał  pan  Wójt,  który  poinformował  zebranych,  że  jeszcze  dwa
miesiące  temu  właścicielem  nieruchomości  był  mieszkaniec  wsi
Białaszewo-Kolonia  i  jeszcze  rosła  kukurydza.  Działka  o  powierzchni  1500
metrów zakupiona została przez gminę i już ogrodzona. 
O zagospodarowaniu  i  wyposażeniu  placu  zabaw decyzje  podjęte  zostaną  w
terminie późniejszym, w miarę rozwoju finansowego gminy.
W dalszej części swojej wypowiedzi pan Wójt poinformował, że jeszcze w roku
bieżącym  gmina  zakupiła  około  400  sztuk  wodomierzy  radiowych  w  celu
wymiany w gospodarstwach domowych.
W roku przyszłym planowany jest dalszy zakup i byłoby to ogółem 800-1000
sztuk, które sukcesywnie wymieniane będą w budynkach.
Dotychczasowe  wodomierze  montowane  były  bardzo  dawno  temu,  toteż  w
chwili  obecnej  ich funkcjonalność jest  mało przydatna.  Odczyt następowałby
zdalnie  drogą  radiową.  Konieczność  tego  typu  działań  jest  nieunikniona,
bowiem  wielu  odbiorców  wody  są  nieuczciwi,  a  straty  wody  niepotrzebnie
generują dodatkowe koszty, które pozostali mieszkańcy muszą płacić. Poza tym
technologia nie pozwoli na manipulowanie tymi urządzeniami.
Następnie pan Wójt, nawiązując do wzrostu kosztów odpadów komunalnych  w
innych gminach, poinformował, że na chwilę obecną nasza gmina nie planuje
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podwyżek stawek. Wprawdzie koszty wzrastają, ale póki co nie jest planowana
żadna podwyżka w tym temacie.

W  niedługim  czasie  nastąpi  kalkulacja  kosztów  i  o  ile  przychody  z
dotychczasowych  stawek  pozwolą  na  zbilansowanie  po  stronie
dochodowo-kosztowej,  to  być może na razie  nie będzie  nic  czynione w tym
temacie.
Pan  Wójt  poinformował,  że  na  wniosek  radnego  Organka  H.  w  Parafii
Białaszewo,  w  okresie  świątecznym ze  względu  na  wigilię  i  pasterkę  w tej
miejscowości światło będzie dłużej się świeciło.
W  dalszej  części  swojej  wypowiedzi  pan  Wójt  poinformował,  że  poprzez
Lokalną Grupę Działania gmina złożyła wniosek na dofinansowanie przedszkola
w  Rudzie  tj.  dofinansowanie  zajęć  edukacyjnych  w  wysokości  300  tysięcy
złotych oraz złożony został wniosek na utworzenie Klubu Seniora, do którego
uczęszczają mieszkańcy m.in. wsi: Ruda, Białaszewo, Wierzbowo i Popowo.    
Złożony został także wniosek na prawie 170 tysięcy złotych na dofinansowanie
świetlicy w Kurejwie.  

Ad . 16 .

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował
wszystkim za udział w posiedzeniu zamykając XIII sesję Rady Gminy Grajewo.

                               
                                 Na tym protokół zakończono.

Protokołowała                                                                  Przewodniczący Rady
 
 Ewa Okulska                                                                    Jan Dąbrowski
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